
معاون اول رئیس جمهوری اظه��ار کرد: برای مبارزه 
با مفاس��د اقتصادی در دولت یازدهم هیچ خط قرمزی 
نداریم و با هیچ ش��خصی نی��ز رودرواس��ی نخواهیم 
داشت. به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری با اشاره به 
دغدغه های بخش خصوصی نسبت به مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در کشور اظهار کرد: یکی از دغدغه های اصلی 
بخش خصوصی برخلاف آنچه  برخی اظهار می کنند، 
موضوع فساد اقتصادی و لزوم مبارزه با آن است. سوالی 
که بخش خصوصی دارد این اس��ت که چطور می شود 
ف��ردی از س��ال 85 وارد صنعت ش��ود و در س��ال 90 

سه هزار میلیارد تومان اختلاس انجام دهد.
وی با طرح این پرسش که آیا فکر می کنیم می توان 
داس��تان بابک زنجانی را به راحت��ی از ذهن مردم پاک 
کرد؟ افزود: این فرد 2 میلیارد و 700 میلیون دلار از پول 
مردم را برده است و حال در زندان است و ما نمی دانیم که 
این پول چه شده است. با توجه به این که این امکان وجود 
ندارد که این پول ظرف چند س��ال خرج شود، این پول 
حتما در جایی قرار دارد که مسئولان قضایی باید آن را 
پیدا کنند. جهانگیری با بیان این که تا این موضوع روشن 
نش��ود بابک زنجانی ها در کشور تولید می شوند تأکید 
کرد:  باید مشخص ش��ود که چگونه بابک زنجانی وارد 
سیستم شده است و چه کس��انی او را حمایت کرده اند 
تا این میزان پول به دس��ت آورند. چرا از این که اینها را 

تحویل دهیم می ترسیم؟
مع��اون اول رئیس جمه��وری در ادامه صحبت های 
خود با اشاره به تناسب میان میزان فساد در یک جامعه 
و مشارکت مردم در آن جامعه خاطرنشان کرد: میزان 
فساد در یک جامعه به میزان مش��ارکت مردم در نظام 
تصمیم گیری و نظارت و کنترل بر رفتار مس��ئولان و 
نیز میزان پاسخگویی آنها وابس��ته است. در هر دولتی 

که مسئولان احس��اس کرده اند نباید پاسخی بدهند و 
نظارتی بر آنها نیس��ت چنین فسادهایی افزایش یافته 
است. وی با اشاره به اظهارات برخی افراد در مورد وجود 
رانت و فس��اد در دولت اظهار کرد:  دولت از این که امروز 
می بیند با وج��ود این که هر کاری ک��ه انجام می دهد 
صددرصد مطابق قانون اس��ت، اما عده ای جار می زنند 
که اقدامات دولت غیرقانونی است خوشحال می شود؛ 
چرا که می بیند عده ای درحال کنترل کردن و نظارت 

بر دولت هستند.
جهانگیری همچنین به تعداد مس��ئولان حراستی 

و بازرسی و نظارتی در کش��ور و قوه اجراییه اشاره کرد 
و با انتقاد از وجود برخی کلاهبرداری ها و نقض قوانین 
اظهار کرد: برای من به عنوان یک مسئول در جمهوری 
اسلامی قابل قبول نیست که گفته شود در یکی از شعب 
بانک های اس��تان کرمان 625 مورد چک بلامحل در 
طول 5 سال صادر ش��ده و نه تنها حراست و بازرسی آن 
بانک از این موضوع مطلع نش��ده اند، بلکه رئیس بانک 
مدیر استانی بانک و حتی رئیس کل بانک مرکزی نیز از 
این موضوع خبردار نشده اند. چگونه می شود جرمی به 
این تعداد تکرار شود و مسئولان متوجه آن نشوند. معاون 

اول رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه نباید بگذاریم مردم 
با علامت ها و آدرس های غلط سرگرم شوند گفت: گاهی 
اوقات مش��اهده می کنیم که موضوعاتی آنقدر بزرگ 
می شود که گویا در کشور آقازاده ای وجود ندارد، نباید 
عده ای در کش��ور علامت های ناصحیحی بدهند امروز 
عده ای درحال انجام کارهای عجیب و غریبی هستند 
و من از این موضوع اط��لاع دارم. من اطلاع دارم به ویژه 
درجاهایی که صدایشان خیلی بلند است چه اتفاقاتی در 

کنارشان درحال اتفاق افتادن است.
وی با تأکی��د بر این ک��ه دولت یازده��م در موضوع 
مبارزه با مفاس��د اقتصادی هیچ خط قرمزی ندارد و با 
هیچ کسی رودرواس��ی ندارد اظهار کرد:  پیشگیری از 
ایجاد فساد برای دولت یازدهم در مبارزه با فساد اولویت 
دارد و دس��تگاه های اجرایی خود به خوبی می توانند از 
ایجاد فس��اد ها جلوگیری کنند. جهانگیری همچنین 
اظهار کرد:  هفته گذش��ته رئیس مجلس گزارشی به 
رئیس جمهوری ارایه کرد که واقعا تکان دهنده اس��ت 
با توجه به این که این گزارش حتم��ا در اختیار اعضای 
کمیس��یون های مجلس قرار خواهد گرفت پیشنهاد 
می کنم که آنهایی که گاهی می گویند دو میلیارد دلار 
در دولت رانت ایجاد ش��ده است و پس از آن ما مشاهده 
می کنیم چنین موضوع��ی صحت ندارد،  گ��زارش را 
بخوانند. وی درپایان با بیان این که نباید در کشور قبح 
فساد شکسته شود خاطرنشان کرد:  روزی که در مورد 
مقامات اول دولت اتهاماتی مطرح شد برخی مثل من 
که بیرون از دولت بودیم مکررا می گفتیم که اگر چنین 
اتهاماتی صحت ندارد اعلام کنید و اگر که این موضوعات 
صحیح است هرچه زودتر با آن برخورد کنید تا قبح فساد 
شکسته نشود و بگذارید که فس��اد همچنان در میان 

مسئولان کشور امری زشت باقی بماند.
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فرشید غضنفرپور| اظهارات وزیر کشور در جلسه 
علنی مجلس ش��ورای اس��لامی انتقادات گسترده ای 
را تقریباً از همه س��و به س��مت او روانه کرد. بیش��تر 
روزنامه ه��ای اصلاح طلب و اصولگرا برای نخس��تین 
بار درباره یک سیاس��تمدار داخلی لحنی واحد و البته 
انتقادآمیز به خود گرفتند و در تیترهایشان عبدالرضا 
رحمانی فضلی را نواختند. اما اظهارات او از زاویه ای دیگر 
نیز قابل تحلیل اس��ت این که این عقب نشینی تا چه 
اندازه می تواند اعتماد افکارعمومی را نس��بت به دولت 
خدش��ه دار کند؟ صادق زیباکلام استاد علوم سیاسی 
دانشگاه تهران معتقد است هرچند افکارعمومی هنوز 
به روحانی و دولتش اقبال دارد اما باید مراقب باشد زیرا 

شیرینی توافق لوزان بالاخره به پایان می رسد. 
مشروح این گفت وگو را در ادامه می خوانید:  

اظهارات آقای رحماني فضل��ی در مجلس را چطور 
ارزیاب��ی کردید؟ به نظر ش��ما او عقب نش��ینی کرد یا 
توانست با مصلحت س��نجی خطرات بیشتری را از سر 

وزارت کشور یا دولت دور کند؟
به نظر من، آقای رحمانی فضلی مجبور نبود اس��ناد 
ارایه کند، یعنی کسی از او واقعاً نخواسته بود که بیاید 
و در صحن مجلس اسنادی علیه یکسری افراد ارایه کند 
و بگوید اینها پول های کثی��ف را وارد چرخه انتخابات 
کرده اند اما دیگر این انتظار را هم نداش��تیم که اینطور 
پا به فرار بگ��ذارد و به گونه ای رفتار کند که گویی هیچ 
صحبتی در آن زمینه انجام نداده است. او می توانست 
بگوید مسائلی هس��ت و در جمع به صورت محرمانه 
آن را مطرح می کنم. می توانست به گونه ای محترمانه 
قضیه را موکول به بعداکند و مثلاً بگوید درخصوص این 

مسأله باید با سران سه قوه رایزنی هایی 
انجام بدهم و یا جملاتی از این دست. اما 
کاری را که او کرد کس��ی باور نمی کرد. 
رحمانی فضلی درواقع پا به فرار گذاشت 
و ب��رای دول��ت روحانی ه��م کار آقای 
رحمانی فضلی خیلی زیبن��ده نبود. او 
براساس شواهد و اطلاعاتی این مسأله 
را مطرح کرد. این که ت��وپ را در زمین 
رس��انه ها بیندازد که با توجه به رفتاری 

که با آنها می شود کوتاه ترین دیوار در ایران هستند اصلًا 
کار درس��تی نبود. او حرف هایی زد و دنباله حرف های 
رحمانی فضلی را وزیر دادگستری گرفت و حالا حرف 
من این است که نهایتاً می توانستید به شکلی مسأله را 

مسکوت بگذارید.
به نظر شما! دولت یازدهم در سیاست هایش چقدر 
به افکارعموم��ی اهمیت می دهد. چراک��ه بحثی که 
بعداز س��خنان وزیر کشور مطرح اس��ت این است که 
این سخنان به نوعی به اعتماد افکارعمومی ضربه زده 

و افکارعمومی را ناامید کرد؟
دولت یازدهم در بحث سیاست خارجی و به خصوص 
مس��أله لوزان محبوبیت زی��ادی در افکارعمومی پیدا 
کرده ولی اگر از بحث مذاکرات هس��ته ای بگذریم و به 
بخش های دیگری برس��یم خیلی نمی توانیم بگوییم 
خودش را توانس��ته با افکارعمومی همسو کند. درواقع 
می توان گفت دولتی ها برنامه ای برای اقناع افکارعمومی 
نداشته اند. ش��ما این موضوع را در داستان وزیر کشور 
می بینید. از سوی دیگر در بحث بورسیه ها الان خیلی ها 
معتقدند دولت عقب نشینی کرده است. در بحث روسای 

دانش��گاه ها هم می بینیم بس��یاری از 
دانش��گاه ها ازجمله دانش��گاه تهران با 
سرپرس��ت اداره می ش��وند. همچنین 
بسیاری از عزل و نصب ها صورت نگرفته 
یا بس��یاری از آنان که ص��ورت گرفته 
تحت تأثیر برخی نماین��دگان بوده که 
خواسته های خود را مثل آب خوردن به 
دولت تحمیل کرده اند. به نظر من از نظر 
افکارعمومی و ایس��تادگی بر انتظاراتی 
که آن 19 میلیون رأی بوجود آورد، دولت چندان موفق 
نبوده است البته موضع دولت درخصوص برخی موارد 
قابل درک است، اما شما ببینید این دولت حتی در بحث 
یارانه هم عقب نشینی کرد. آدمی که بیش از 15 میلیون 
تومان در م��اه درآمد دارد به چه دلیلی باید این 45 هزار 
و  500 توم��ان را دریافت کند. اما ما می بینیم که آقای 
نوبخت صبح می گوی��د یارانه قطع ش��د و بعد از ظهر 
می گوید یارانه هیچ کس را قطع نکردیم! خب شما خیلی 
محکم بایست و بگو یارانه افرادی را  که بالای 5 میلیون 
تومان درآمد داشتند قطع کردیم. ببینید بر سر یکسری 
مس��ائل این انتظار وجود دارد که دولت کمی محکم تر 
بایستد.   به نظر می رس��د که واقعاً دولت آقای روحانی 
خیلی دس��ت به عصا حرکت می کند درحالی که باید 
به رأی دهندگانش پاسخگو باشد. توافق لوزان به مرور 
شیرینی و حلاوتش را از دست می دهد و به همین دلیل 
دولت باید بر سر یکسری مسائل خیلی محکم تر بایستد. 
من با هیچ کدام از کارهای آقای احمدی نژاد موافق نبودم 
اما او به هیچ وجه اجازه نم��ی داد برخی نمایندگان در 
حوزه های انتخابیه، فرماندار و بخشدار تعیین کنند اما 

الان خیلی راحت برخ��ی نمایندگان در حوزه انتخابیه 
خود فرمان عزل و نصب مس��ئولان را صادر می کنند. 
عقب نشینی رحمانی فضلی از سخنانش در جلسه روز 
یکشنبه مجلس به نظر شما چه پیامی برای منتقدان 

دولت خواهد داشت؟
هجمه ها و فشارها نس��بت به دولت زیادتر و زیادتر 
خواهد شد. با اتفاقی که در مجلس افتاد، دولت روحانی 
درواقع گفت اگر فش��ار را زیاد کنید ما میدان را خالی 

می گذاریم. 
اظهارات وزیر کش��ور و س��کوت او درباره بسیاری از 
مسائل را از س��ر مصلحت می دانید یا فکر می کنید او 

نخواست با عواقب سخنانش روبه رو شود؟
فکر می کنم او رعایت مجلس را کرد. به هرحال او یک 
آدم اصولگرا است و تعهد سیاسی اش به اصلاح طلبان 
نیست ولي ما باید فکر کنیم که او اگر می خواست این 
اظهارات را تکذیب کند چرا در جلسه دوم اسفند آنها را 

دوباره بر زبان آورد؟
آیا به اعتقاد شما! دولت برای هر یک از سیاست ها و 
برنامه هایش اساسا به فکر طراحی یک پیوست رسانه ای 

هم هست؟
کلاً فکر می کن��م دول��ت از همان ابتدا نتوانس��ت 
ارتباط اصولی و منطقی با رس��انه ها داشته باشد. البته 
اینطور نیس��ت که بگوییم از این به بع��د دیگر مردم 
به روحانی اعتماد نمی کنن��د آن هم فقط به این دلیل 
که رحمانی فضلی در مجلس عقب نشینی کرد یا وزیر 
علوم از بحث بورسیه ها عقب  نشست. اما به هرحال اینها 
مسائلی است که دولت باید بیشتر مراقب باشد و به آن 

اهمیت بدهد. 

صادق زیباکلام در گفت وگو با »شهروند« : 

دولت باید بر سر برخی مسائل محکم بایستد
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با هدف تضعیف دانشگاه آزاد صورت گرفت 

پرداختیكهزارمیلیاردتومانی
احمدینژادبهدانشگاهپیامنور

حجت الاس��لام احمد احمدی یک��ی از اعضای 
شورایعالی انقلاب فرهنگی، روز گذشته در همایش 
هش��ت دهه علوم اجتماعی که در دانش��گاه تهران 
برگزار ش��د درباره وضع دانش��گاه ها توضی��ح داد. 
به گزارش ایرنا، احمدی در بخش��ی از س��خنرانی 
خود با اشاره به تخریب 8 س��اله دانشگاه ها در زمان 
دولت نهم و دهم اظهار کرد:  تا آنجایی که شنیده ام 
رئیس جمه��وری قبل��ی یکهزار میلی��ارد تومان به 
دانش��گاه پیام نور داد تا دانشگاه آزاد اس��لامی را از 
رونق بین��دازد. احمدی در همین زمین��ه ادامه داد:  
در آن س��ال ها خرابی هایی در کش��ور پدید آمد که 
شاید اصلاح آن خرابی ها یک قرن طول بکشد و این 
دولت به قدری خرابی بوجود آورد که سال ها خواهد 
گذشت و شاید فقط بتوان دانشگاه ها را اصلاح کرد. 
این اس��تاد دانش��گاه تهران در ادامه از پژوهشگران 
و اس��اتید دانش��کده علوم اجتماعی این دانش��گاه 
خواس��ت تا با ارایه طرح ها و پروژه های پژوهشی به 
بررسی این مشکلات بپردازند و افزود: این مشکلات 
را بررس��ی کنید و ببینید چه بلایی بر سر دانشگاه 
آزاد، دانشگاه های علمی کاربردی و دانشگاه پیام نور 
آوردند. او تأکید کرد: نتایج بررسی های این مشکلات 
را مردانه به مطبوعات بدهید و سخنرانی کنید. چون 
وی دوباره فعالیت هایی را شروع کرده ولی باید گفت 
هر چیزی هم حدی دارد که یک نفر بعد از این همه 
تبهکاری دوباره بخواه��د کاری کند و معتقدم این 
کار وی خندیدن به ریش همه مردم اس��ت. رئیس 
سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها 
)س��مت( افزود:  ما ی��ک ادبیاتی مانند ش��اهنامه و 
بوستان و گلستان سعدی داشتیم و یک دین و یک 
امام زمان و یک فرهنگ دینی که همه از بین رفت و 
ملعبه دست یک آدم یا گروهی شد که از ادب حرف 
زدن هم دور بود. وی همچنین گفت:  اشعار فردوسی 
کجا و اظهاراتی مانند مشتی کاغذ پاره و ... کجا و آیا 
هزاران نفر هم می توانند این سنگی را که در چاه ویل 

افتاده، بیرون بیاورند؟ 

مرتضوی در جمع خبرنگاران: 

هفتهآیندهادلههایمدربارهاستنکاف
ازقانوناستعلاممیشود

سعید مرتضوی بعد از پایان دومین جلسه از دور 
دوم رسیدگی به اتهامات خود که دیروز در شعبه 
79 دادگاه کیفری اس��تان تهران برگزار شد، در 
جمع خبرنگاران درباره جزییات جلسات دادگاه 
صحبت کرد. به گزارش ایلنا، دادس��تان اس��بق 
تهران گفت:  طبق ماده 14 اساس��نامه صندوق 
تأمین اجتماعی که وکی��ل تأمین اجتماعی آن را 
قبول نمی کند و اعتقاد دارد که مدرک و ش��رایط 
تحصیلی برای سرپرس��ت باید   همان باش��د که 
برای مدیرعامل اس��ت، اما ما مشاهده می کنیم 
آقای ربیعی، وزیر وقت برای  آقای فیروزه ای ابلاغ 
سرپرس��تی صادر کرده اند، درحالی که ایش��ان 
رش��ته ادبیات فارس��ی خوانده ان��د، بنابراین اگر 
دکترای حقوق نمی تواند سرپرس��تی را داش��ته 
باش��د، برای رشته ادبیات فارس��ی نیز نمی شود 
ابلاغ سرپرستی صادر شود، بنابراین من می گویم 
که آنها خودش��ان نمی توانند امروز ش��اکی این 
موضوع باشند.مرتضوی بیان کرد:  همان طور که 
گفتم قرار شد استعلام  ادعاهای ما وصول شود و 
ما اصرار داشتیم این دادگاه نیز علنی برگزار شود، 
تا همه ش��رکای تأمین اجتماعی بدانند همه این 
اتهامات، مدرک سازی است که دادگاه این موضوع 

را نپذیرفت. 

نماینده تهران در مراسم یادبود شهید مطهری:

ازابتدابایدبالباسشخصیها
مخالفتجدیمیشد

علی مطهری در مراسم سالگرد بزرگداشت آیت الله 
ش��هید مطهری در دانشگاه امیرکبیر - که به همت 
کانون اندیشمندان دانشجویان مسلمان برگزار شد، 
در پاسخ به پرسش یکی از دانشجویان در مورد لباس 
شخصی ها نیز گفت: من فکر می کنم به دلیل این که 
از ابتدا با این ها مخالفت جدی نشده الان به این شکل 
درآمدند و نوبت به افراد دیگر می رسد؛ بنابراین هنوز 
نتوانستند موضوع را ریشه کن کنند. من هم همیشه 
حتی قبل از دوره نمایندگی با این کارها مخالف بودم، 

اما اراده ملی لازم است که این مشکل حل شود.
به گزارش ایس��نا، مطهری تصری��ح کرد: علت 
اصل��ی این اس��ت که اینها وابس��ته ب��ه جاهایی 
هس��تند و با آن ها برخورد نمی ش��ود. در ش��یراز 
همه می دانستند افرادی که مباشرند و در صحنه 
حاضر هس��تند افراد فلان دس��تگاه هستند. من 
زمانی ک��ه در کلانتری بودم گفت��م الان فرصت 
خوبی اس��ت که این ها را بگیریم ام��ا آن ها جرات 
اقدام نداشتند و می گفتند موضوع را بعدا از طریق 
دوربین ها پیگیری می کنیم. حتی به من گفتند از 
همان تهران می توانستید ویدئو کنفرانس برگزار 
کنید. نماینده تهران در مجلس ش��ورای اسلامی 
افزود: اینکه الان یک عده را خواس��ته اند و 12 نفر 
بازجویی شده اند و س��ه نفر در بازداشت هستند و 
کیفرخواست برای آن ها در حال تهیه است که به 
دادگاه بروند معجزه ای شده است. در موارد قبلی 
این اتفاق نیفت��اده بود. من معتقدم اگ��ر از فلان 
دستگاه هم کس��ی تخلفی کرده باید اعلام شود و 
نباید تبعیضی در این رابطه قائل ش��د. اگر اینطور 
ب��دون ملاحظه رفتار کنیم این مش��کلات پیش 
نمی آید اما اینکه بگوییم تخلف فلانی را چون شغل 
خاصی دارد، نگوییم، روش غلطی اس��ت و نتیجه 

این می شود که بلا بر سر خود افراد هم می آید.

یادگار امام )ره(: 

کسانیکهمیخواهنداندیشههایامام
تحریفشود،جریانغالبینیستند

سیدحس��ن خمینی عصر روز چهارش��نبه 2 
اردیبهشت با حضور در محل پرتال امام خمینی 
)ره(، از بخش های مختلف این سازمان بازدید کرد. 
به گزارش جماران، حجت الاس��لام والمسلمین 
سیدحس��ن خمینی، تأکید کرد: ام��روز حفظ 
جمهوری اسلامی وابس��تگی عمیق به شخص 
حضرت امام دارد و دکترین جمهوری اس��لامی 
وابسته به اندیشه امام خمینی )ره( و شخص امام 

است.
حجت الاسلام و المسلمین سیدحسن خمینی 
پس از بازدید از پرتال امام خمینی)ره( در سخنانی 
در جمع اعضای تحریریه و کارکنان این مجموعه 
با بیان این که جماران یکی از نقاطی است که در 
راستای هدف عالی حفظ دیانت و شیعه در جامعه 
ما و جامعه جهانی باید نقش خودش را ایفا کند، 
خطاب به خبرنگاران جماران گف��ت:  امام را آن 
گونه که هست، نه آن گونه که برخی می خواهند، 
معرفی کنید و آن گونه که جامعه استبدادزده ما 
را از یک ورط��ه هولناک خارج ک��رد و مژده یک 
زندگی خوب توأم با آزادی، استقلال، سربلندی و 
پیشرفت را به مردم داد بشناسانید؛ اما نه به عنوان 
فردی در زمان گذش��ته و بلکه فردی برای آینده 

معرفی کنید. 
جماران بای��د وامدار امام باش��د و نس��بت به 
امام دی��روز، امروز و ف��ردا وفاداران��ه تلاش کند. 
وی همچنین در پاس��خ ب��ه پرسش��ی در مورد 
خطر تحریف اندیش��ه امام خمین��ی)ره( در بعد 
جمهوریت نظام، گف��ت: به نظرم ای��ن جریان، 
جریان غالبی نیست. آنها ممکن است تعریف هایی 
ارایه دهند، ام��ا وقتی هم رهبری معظم انقلاب و 
هم همه مسئولان نظام و ش��اگردان امام بر این 
امر تاکید می کنند من هی��چ وقت خطر جدی را 
که بتواند کلیت نظ��ام را از این جهت تهدید کند 
احس��اس نمی کنم. البته حتما باید نس��بت به 
آن هش��دار دهند، ولی به نظر من این اندیشه ها 
خطری نیست که ممکن باشد اندیشه امام را در 

آینده مورد لطمه قرار دهد.

معاون رئیس سازمان انرژی اتمی: 

دستوریازجانبرهبریبرایانتشار
فکتشیتنبودهاست

سخنگوی س��ازمان انرژی اتمی دس��تور انتشار 
فکت ش��یت ایرانی از س��وی مقام معظم رهبری را 
تکذیب کرد. به گزارش ایس��نا، به��روز کمالوندی، 
س��خنگوی س��ازمان انرژی اتمی عصر دوشنبه در 
جمع خبرنگاران درخصوص مذاکرات ایران و آژانس 
گفت:  آن چه که با آژانس مورد مذاکره قرار می گیرد 
برای حل و رف��ع ابهامات س��اختگی در چارچوب 
مطالعات ادعایی است. نکته ای که آقای صالحی در 
سخنان اخیرشان در تلویزیون در رابطه با حل مسأله 
انتظارات قوی مطرح کردند، منظور بسته شدن همه 

مسائل در یک مرحله بوده است.
او در رابطه با انتشار فکت شیت ایرانی گفت: من 
فکر می کنم هم��ه اطلاع��ات لازم در اختیار مردم 
قرار گرفته اس��ت. برخی جزییات گفته نش��ده آن 
هم به دلی��ل ماهیت مذاکرات ام��ا آن چه تا به حال 
توسط مذاکره کنندگان به ویژه آقای صالحی و آقای 
 ظریف گفته شده مهم ترین مسائل است و به نوعی

 فکت شیت ایرانی است.
وی درباره آن چه گفته ش��ده  که لغو تحریم های 
یک جانبه از سوی آمریکایی ها پذیرفته شده است 
گفت:  آقای صالحی گفتن��د اختلاف نظرهایی در 
دوره اخیر به وجود آمده اس��ت که بخشی از آنها در 
مذاکرات وین رفع شده است و امیدواریم باقی ابهام ها 
در مذاکرات جاری حل ش��ود. س��خنگوی سازمان 
انرژی اتمی در پاسخ به ایسنا مبنی بر این که برخی 
مسئولان و مقامات مدعی هستند و اعلام می کنند 
که مقام معظم رهبری دستور به انتشار فکت شیت 
ایرانی داده اند؟ گفت: اگر از جانب ایش��ان دستوری 
داده شود دستور مطاع است و بلافاصله اجرا می شود. 
اگرچه س��ازمان انرژی اتمی مس��ئول فکت شیت 
نیست اما دستوری در این رابطه از جانب ایشان نبوده 

است.

یونسی: 

فرصتتنوعقومیتیکشوررا
بهتهدیدتبدیلنکنیم

دس��تیار ویژه رئیس جمه��وری در ام��ور اقوام و 
اقلیت ه��ای دین��ی و مذهبی گف��ت: فرصت تنوع 
قومیتی کشور را به تهدید تبدیل نکنیم. به گزارش 
ایسنا، علی یونس��ی، در همایش شوراهای اسلامی 
ش��هر و روس��تاهای شهرس��تان کرج اظهار کرد: 
اختلاف  نظ��ر و عقاید مختلف در بین مس��ئولان و 
مردم از ویژگی های یک ملت آزاده و دموکرات است؛ 
چراکه امکان این وجود ندارد که همه در کلیه مسائل 

با هم توافق و تفاهم داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: بدون شک اگر نظارت و انتقاد 
صاحبنظران در مسائل مختلف وجود نداشته باشد 
امور از وضع تعادل خارج می ش��ود. یونس��ی افزود: 
بدون شک در هر جامعه ای که بحث آزادی در میان 
باش��د، تندروی هایی نیز وجود دارد و گریزی از این 
مسأله نیست. وی در ادامه با اشاره به جریان مذاکرات 
هس��ته ای در دولت یازدهم اضافه کرد: موفقیت در 
مذاکرات هس��ته ای در س��ال جاری از هر پیروزی 
برای دولت و ملت مهم تر است. این مسئول ادامه داد: 
متاسفانه برخی در جامعه وجود دارند که فرصت ها را 
به عنوان تهدید می بینند و همیشه احساس نگرانی و 

خطر می کنند.

چهره

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری، یکشنبه 
گذشته در نشس��ت کانون نمایندگان ادوار مجلس 
موضوع ورودش به انتخاب��ات را تعیین تکلیف کرد. 
این بحثی بود که مدت ه��ا در اردوگاه اصلاح طلبان 
و اصولگرای��ان مط��رح بود و ه��ر ک��دام از آنها وزنه 
آی��ت الله را به نفع جن��اح خود س��نگین می دیدند 
ولی ناطق نوری، در این نشس��ت صراحتا اعلام کرد 
که   در زمین��ه ورود به انتخابات احس��اس تکلیف 
ش��رعی نمی کنم و در جناح یا گروه خاصی نیز قرار 
نمی گیرم. به گزارش ایلنا، حجت الاسلام والمسلمین 
ناطق نوری با ابراز خرسندی از حضور در این جلسه 
و تشکر از برگزارکنندگان این نشست گفت: تحمل 
یکدیگر را داش��تن نعمت است، ریشه خساراتی که 
در حدود 30 س��ال گذش��ته دیدیم به دلیل تحمل 
نکردن یکدیگر بود. آنجایی که همه گرایش ها حضور 
داشتند، برکت هایی برای انقلاب حاصل شد و سمبل 

آن 8 سال دفاع پیروزمندانه برای انقلاب بود.
او ادامه داد:  در جنگ هیچ خط و گروهی نمی تواند 
ادعا کند که جن��اح مقابل در دفاع از کش��ور نقش 
نداشت؛ به دلیل این که چپ و راست در جنگ بودند، 
زیرا منافع ملی، انقلاب و نظام جمهوری اس��لامی 
مطرح بود، آنجا نان و حل��وا خیر نمی کردند و نباید 

فراموش کرد که دعواها سر نان و حلوا ست.
رئی��س مجل��س در دوره پنج��م درخص��وص 
ضعف ه��ای کش��ور در برخ��ی مس��ائل گف��ت:  
عقب افتادگی کش��ورها ب��ه دلیل خط��ی  برخورد 
کردن بوده؛ چپ ها آمدند راست ها را زدند و بالعکس 
نیز صورت گرفت. نباید فراموش کنیم که ما قاعده 

بازی را به خوبی بلد نیستیم. در دنیا در زمینه روابط 
جناحی قانون یا فرهنگ وجود دارد و بعد از مستقر 
ش��دن یک ح��زب از رده وزی��ر به پایی��ن را تغییر 
نمی دهند و اجازه می دهند کارشناسان به کار خود 

ادامه دهند.
ناطق نوری با انتقاد از تنگ نظری و کوشش برای 
حذف یکدیگر گفت: متاس��فانه چ��ون قاعده بازی 
را بلد نیس��تیم و ابزار آن را نداریم، در زمان انتخابات 
فضای سیاسی کش��ور متشنج می ش��ود. او درباره 
عملکرد دولت گفت: آقای روحانی در موقع تشکیل 
فراکسیون ها نیز اعتدال داشت و درحال حاضر نیز 
اعتدال را حفظ کرده و از نیروهای مختلف استفاده 
می کند که فرصت خوبی برای کشور بوده و نتیجه آن 

آرامش در کشور است.
رئیس دفتر بازرس��ی مقام معظم رهبری درباره 
حضور خ��ود در انتخابات آینده مجل��س گفت: در 
آخرین روز مجلس پنجم جمله ای را بیان کردم که 
امروز نیز به آن پایبندم، در آن روز 56 س��اله بودم و 
الان 72 س��ال دارم، البته از نظر جسمی و روحی در 
س��لامت کامل هس��تم،  اما آن روز گفتم در دنیای 
پیشرفته برای کار رجال سیاسی یک عمری تعریف 
می ش��ود؛ خلاقیت،  ابت��کار و ن��وآوری در دوره کار 
سیاس��ی وجود دارد و بعد از پایان کار سیاسی باید 
کار به نسل های جدید سپرده شود. کادرسازی یعنی 

این که به جوانان فرصت بدهیم.
ناطق نوری ادامه داد: در دنیا رجال سیاسی بعد از 
اتمام مدت خدمت خود در اتاق های فکر حضور دارند 
و تجربه خود را در اختیار جوانان مبتکر قرار می دهند. 

رئیس دفتر بازرسی مقام معظم رهبری:  

درانتخاباتشرکتنمیکنم

رویداد

یکش��نبه گذش��ته خبرهای��ی مبنی ب��ر دیدار 
محمدرضا عارف و حجت الاسلام حسن روحانی در 
پاستور به گوش رسید. خبری که روز گذشته توسط 
محمدرضا عارف تأیید شد. اما آنچه اهمیت این خبر 
را بیش��تر کرد محتوای این دیدار بود. محتوایی که 
یکی از خبرگزاری های جریان اصولگرا از انتخاباتی 
بودن آن، خبر داده اس��ت. عارف، روز گذشته نه تنها 
صحبت درب��اره بحث های انتخابات��ی در این دیدار 
را رد نکرد، حتی تلویح��ا آن را تأیید هم کرد و گفت 
که امسال مهم ترین مسأله انتخابات است و قاعدتاً با 
هرکدام از بزرگان و عزیزان بنشینیم بحث انتخابات 
هم می شود. او درباره انتخابات مجلس آینده اظهار 
کرد: »ما نیاز به یک مجلس پرسش��گر و توانا داریم 
که پش��توانه دولت باشد و در انتخابات مجلس همه 
ارکان باید همس��و با قان��ون و در چارچ��وب قانون 
حرکت کنند.« ع��ارف با بیان این که ح��رف آخر را 
مردم می زنند و هرچه که آنها بگویند همان می شود،  
تصری��ح کرد: »انش��اءالله اکثریت مجل��س آینده را 
اصلاح طلبان بدس��ت می آورند.« ع��ارف که پس از 
انتخابات ریاس��ت جمهوری، بدنه اجتماعی خوبی 
را با خود همراه کرده اس��ت، قص��د دارد تا اکثریت 
کرس��ی های مجل��س را در اختیار بگی��رد. البته او 
پیش��تر، تز ائتلاف جریان اصولگ��را با اصلاح طلبان 
را مطرح کرده بود ت��ا اصلاح طلبان بتوانند با جذب 
نیروهای معتدل اصولگرا، اکثریت قاطع صندلی های 
س��بز بهارس��تان را از آن خود کنند. البته این راه از 
میان ائتلاف ب��ا اصولگرایان می گ��ذرد. ائتلافی که 
برخی بر این باورند که هرگز شکل نخواهد گرفت و 

جریانی تحت عنوان اعتدال در مجلس که از پیوند 
اصولگرای��ان و اصلاح طلب��ان، خواهد ب��ود، ظهور 
نمی کند. با ای��ن حال اما جدی تری��ن فعالیت های 
انتخاباتی اصلاح طلبان این روزها آن طور که شنیده 
می ش��ود، حول دو محور اصلی یعن��ی محمدرضا 
عارف، رئیس بنیاد امید ایرانیان و شورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات شکل گرفته اس��ت. 2 محوری که 
درنهایت برای موفقیت در انتخابات باید یک لیست 
مش��ترک ارایه کنند. داریوش قنبری در همین باره 
چندی پیش به »ش��هروند« گفت که اصلاح طلبان 
درنهایت زیر چتر ش��ورای هماهنگی اصلاح طلبان 
جمع خواهند شد و لیستی با نظر این شورا از سوی 
اصلاح طلبان تهیه و ارایه می ش��ود. ب��ا این حال اما 
برخی حامی��ان محمدرضا ع��ارف او را لیدری قوی 
برای جریان انتخابات مجلس ب��رای اصلاح طلبان 
می دانند و معتقدند که او می تواند با استفاده از بدنه 
اجتماعی که در انتخابات ریاست جمهوری گذشته 
کسب کرده اس��ت، راه اصلاح طلبان به بهارستان را 
تس��هیل کند. صادق زیباکلام ازجمله موافقان این 
تئ��وری در گفت وگویی با یک��ی از خبرگزاری های 
اصلاح طلب گفت که عارف، یکی از کس��انی است 
که می تواند ریاس��ت مجلس آینده را برعهده بگیرد 
و اگر اصلاح طلبان با او در انتخابات مجلس حرکت 
کنند، پیروز می شوند. با این حال اما هنوز یازده ماه تا 
انتخابات مجلس شورای اسلامی فرصت باقی است و 
باید دید که اصلاح طلبان با اصولگرایان معتدل ائتلاف 
خواهند کرد یا این ک��ه آنها با لیدری یکی از 2 محور 

اصلی شان در انتخابات حضور می یابند. 
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